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= Szanowni Członkowie Związku Producentów Ryb 

= Wszyscy = 

 

 Koledzy Rybacy, w imieniu Prezydium ZPRyb zwracam się do Was z prośbą  
o konsultacje i pomoc, wobec zaistniałych bardzo szkodliwych skutków spowodowanych 

kardynalnymi błędami, dotyczącymi wdraŜania Programu Pomocy Unijnej dla rybactwa na 

lata 2007-2013! Dotyczy to zwłaszcza: 

1/. Ponad dwuletniego opóźnienia we wdroŜeniu Programu PO Ryby 2007-2013. 
 

2/. Niewłaściwego zaplanowania i rozdziału środków finansowych na poszczególne osie 
programu, bez uwzględnienia opinii zarówno naszego Związku, ale równieŜ m.in. Autora 

programu w ramach Osi II Akwakultura, środka 2.2. „Działania wodno-środowiskowe”, 

przyjętego do realizacji w ramach Osi II Akwakultura. Doprowadziło to do bardzo duŜej 

dyskryminacji gospodarstw „Akwakultury” z uwagi na następujące fakty: 

 

- Na akwakulturę stawową w programie PO Ryby 2007-2013, dostarczającą do 
konsumpcji 30% ogółu ryb w Polsce, przeznaczono aŜ 10-krotnie mniej środków, 

aniŜeli na rybołówstwo morskie i infrastrukturę portową.  

Podobnie bardzo hojnie obdarowano środkami finansowymi „przetwórstwo 

ryb”, które jednak nie przetwarza karpi! Dlaczego więc ponad 50% środków Osi 

II przeznaczone jest na inwestycje w zakresie przetwórstwa i obrotu? Naszym 

zdaniem zadanie to nie powinno znaleźć się w tej Osi.  

Na Oś II Akwakultura, środek 2.2. „Działania wodno-środowiskowe” 

zabezpieczono pokrycie finansowania zaledwie w ok. 30%. Brak środków 

finansowych dla wszystkich wnioskujących stwarza podłoŜe powstania 

nieuczciwej konkurencji. Doprowadza to do niedopuszczalnej dyskryminacji ok. 

70% „Stawiarzy”, którzy przy sprzedaŜy karpi ze swych gospodarstw, nie będą 

mieli szans na sprzedaŜ swych ryb w opłacalnej cenie! 

            Do zobrazowania powyŜszego stwierdzenia, podaję dane na dzień dzisiejszy: 

ZłoŜone wnioski Podpisane umowy 
Wyszczególnienie 

Ilość Kwota Ilość Kwota 

Dolnośląskie 51 77 116 795,25 zł 16 6 066 183,70 zł 

Kujawsko - pomorskie 27 12 663 326,96 zł 21 11 863 847,33 zł 

Lubelskie 88 66 640 185,31 zł 31 21 967 792,00 zł 

Lubuskie 31 18 756 454,55 zł 9 6 046 948,75 zł 

Łódzkie 40 22 279 189,30 zł 8 2 071 366,50 zł 

Małopolskie 14 22 717 133,00 zł 2 9 664 831,00 zł 

Mazowieckie 51 26 694 658,00 zł 3 1 631 783,00 zł 

Opolskie 45 17 092 294,29 zł 22 10 493 842,90 zł 

Podkarpackie 16 24 528 540,50 zł 7 13 290 502,00 zł 

Podlaskie 21 8 137 060,05 zł  0                         0,0 

Pomorskie 4 2 975 947,00 zł  0                         0,0 



ZłoŜone wnioski Podpisane umowy 
Wyszczególnienie 

Ilość Kwota Ilość Kwota 

Śląskie 76 36 462 482,80 zł 5 2 814 284,05 zł 

Świętokrzyskie 48 27 347 162,45 zł 27 20 142 897,00 zł 

Warmińsko - 

mazurskie 39 12 852 701,00 zł 11 5 169 278,50 zł 

Wielkopolskie 42 36 903 493,55 zł 2 2 640 145,00 zł 

Zachodniopomorskie 18 8 330 662,05 zł 10 4 605 675,05 zł 

Razem  611 421 498 086,06 zł 174 118 469 376,78 zł 

 

- Limit środków:                                      138.220 mln zł 

- Liczba wniosków złoŜonych:      611 na kwotę:  421.496 mln zł, wykorzystanie limitu :  304% 

- Wnioski zweryfikowane:           485 na kwotę   359.155 mln zł, wykorzystanie limitu:    260% 

- Podpisane umowy:                      174 na kwotę:  118.469 mil zł, wykorzystanie limitu:       86% 

 

3/. Nieprawidłowego przygotowania i przeprowadzenia procesu wdroŜenia 

programu w ramach Osi II Akwakultura, środka 2.2. „Działania wodno-

środowiskowe”. Zwłaszcza w kontekście „absolutnej wolnoamerykanki” 

związanej z brakiem czytelnych zasad, sporządzania i przyjmowania wniosków 

rybaków przez ARiMR. Zmienianie zasad sporządzania wniosków i ich 

dokumentowania w czasie przyjmowania wniosków przez ARiMR. 

Nierównorzędnych warunków przyjmowania i rozpatrywania w czasie wniosków, 

przez poszczególne wojewódzkie oddziały ARiMR! Doprowadziło to w efekcie do 

nierównorzędnego kwalifikowania wniosków w róŜnych województwach a nawet 

w tych samych województwach w zaleŜności od czasu złoŜenia wniosków! 

Opieszałość w rozpatrywaniu wniosków w niektórych O/W ARiMR 

doprowadziła do tego, Ŝe na skutek opieszałości w tych oddziałach, do końca 2009 

Agencja nie podpisała, ani jednej umowy z wnioskodawcami, co w wyniku 

wyczerpania limitu środków, rybaków z tych województw, wykluczyło  

z moŜliwości uzyskania dopłat wodno-środowiskowych, bo zabrakło dla nich juŜ 

pieniędzy! 

 

4/. Nie akceptujemy polityki, jaką podejmuje polski rząd w odróŜnieniu od innych 

Krajów UE, by bardzo duŜe fundusze rybackie kierować do Lokalnych Grup 

Rybackich!  Uzasadniając powyŜsze, podaję dane liczbowe: 

- aŜ 32% środków z EFR tj. 1.250.400.000 zł przeznaczona jest na Oś 4, czyli tzw. 

LGR 

- tylko 20% środków EFR tj. 781.500.000 zł przeznaczono na Oś 2, która ma 

sfinansować aŜ 5 waŜnych zadań: 

- inwestycje w chów i hodowlę ryb, 

- działania wodno środowiskowe, 

- środki na rzecz zdrowia zwierząt, 

- rybołówstwo śródlądowe, 

- inwestycje w zakresie przetwórstwa i obrotu.  

 

 WdraŜanie środków poprzez LGR-y to całkiem nowe i niesprawdzone działanie!  

UwaŜamy, Ŝe w obecnym programie, pilotaŜowo, powinno się to zadanie najpierw 

wypróbować, a poza tym LGR nie obejmą nigdy całego obszaru Polski, a wręcz 

odwrotnie, tylko niewielką jego część. W imię czego wielu rybaków ma być 



pozbawionych dostępu do pomocy finansowej z EFR? Dlaczego ma to doprowadzić 

do braku równych warunków konkurencji przedsiębiorstw rybackich?  

 

5/.Biorąc pod uwagę sprzeczne informacje z MRiRW w sprawie zabezpieczenia 

funduszy na sfinansowanie wniosków na „działania wodno-środowiskowe” oraz 

braku ustosunkowanie się przez MRiRW do wspólnego wystąpienia ZPRyb  

i PTRyb w/w spraw w ustawowo nakazanym czasie, Zarząd naszego Związku 

podejmie pilnie, zdecydowane działania wykorzystując Ustawowe uprawnienia 

jakie przysługują naszej organizacji w obronie Ŝywotnych interesów naszych 

członków. 

 

 Jednocześnie informuję, Ŝe uzyskałem zgodę Pana Ministra K. Plocke na 

spotkanie z Nim w omawianych sprawach. Planuję to spełnić w przyszłym 

tygodniu, podczas specjalnie w tym celu zwołanego zebrania Prezydium Zarządu 
ZPRyb w Warszawie. 

Uwaga! - Istnieje jednak potrzeba pilnej konsultacji w omawianych sprawach  

z ogółem naszych członków. 

- Jednocześnie informuję Kolegów, którzy podpisali umowy, Ŝe podejmowana 
akcja Związku nie wpłynie na sytuację realizacji tych umów. 

 

 Informując o powyŜszym, zwracam się do KoleŜeństwa o pilne udzielenie pocztą 

e-mail, odpowiedzi na zadane pytania w dołączonej do tej korespondencji 

ankiecie do dnia 22 marca br. [poniedziałek] do godz. 15:00.  
 

      Z wyrazami szacunku  

                Prezes 

           
Krzysztof Karoń 


